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P R O T O K Ó Ł   NR  10.2019 

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych, Komisji Rewizyjnej  

odbytego w dniu 26 listopada 2019 roku 

 

Posiedzeniu przewodniczył Dawid Pałczyński – Przewodniczący Komisji.  

 

W posiedzeniu uczestniczyli:  

-  członkowie Komisji wg listy obecności, 

- Radosław Ciechacki – Wójt Gminy 

- Dorota Kraska-Wadych – Sekretarz Gminy, 

-  Żaneta Piotrowska  – Skarbnik Gminy. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na XI Sesję Rady Gminy. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3.  Sprawy różne. 

 

ad. 1. Komisja omawiała następujące informacje i projekty uchwał związane z  XI 

Sesją Rady Gminy:  

 

1) W dyskusji nad informacją Wójta gminy za okres międzysesyjny, głos zabrali:  

Wójt Gminy powiedział, że odbyło się spotkanie w sprawie dofinansowania zakupu biletów 

komunikacji miejskiej.  

Komisja jednogłośnie przyjęła informację Wójta Gminy na temat podejmowanych działań w 

okresie  międzysesyjnym. 

 

2) W dyskusji o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019., głos 

zabrali:    

Wójt Gminy zwrócił uwagę na duże koszy  dowożenia.  Poruszył sprawę  rozważenia zmiany 

sposobu dowożenia, zlecenie firmie zewnętrznej.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła informację o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 

szkolnym 2018/2019. 

 

3) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia,  głos zabrali: 
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Barbara Kapanowska  powiedziała, że uchwałę wywołuje się w związku ze zmanią 

przepisów. Wprowadzono odpłatność osób bezdomnych za pobyt w schronisku  oraz 

schronisku dla bezdomnych z usługami opiekuńczymi, gdy dochód osoby samotnie 

gospodarującej  lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kwoty kryterium 

dochodowego. Opłata może być wyższa niż 30 procent w schroniskach dla osób bezdomnych 

lub 50 procent w schroniskach dla osób z usługami opiekuńczymi. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt w sprawie ustalenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia. 

 

4) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych oraz zwolnień w tym podatku, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że podjęcie uchwały jest konieczne z uwagi na dotychczasowo 

obowiązujące minimalne nieproporcjonalne raty, zmianę przepisów.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych oraz zwolnień w tym podatku. 

 

5) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w 

podatku od nieruchomości, głos zabrali: 

Wójt Gminy poinformował, że zaproponowane w uchwale stawki uwzględniają wysokość 

stawek maksymalnych wynikających z obwieszczenia Ministra Finansów.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości. 

 

6) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego, głos zabrali: 

Wójt Gminy poinformował, że  obniżono cenę skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego 

na obszarze gminy do kwoty 50,00 zł za 1 dt. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny 

skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. 
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7) W dyskusji nad projektem uchwały uchylenia uchwały Nr IV.39.2019 Rady Gminy 

Dąbrowa Chełmińska z dnia 20 lutego 2019 r. , głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że właściciel nie wykonał zapisów porozumienia dlatego należy 

uchwałę uchylić.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały Nr IV.39.2019 Rady Gminy Dąbrowa Chełmińska z dnia 20 lutego 2019 r. 

 

8) W dyskusji nad projektem w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej przeznaczonej pod lokalizację garażu z dotychczasowym dzierżawcą, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że umowy podpisane będą z dotychczasowymi dzierżawcami, którzy 

na przedmiotowych gruntach posiadają garaże.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnej 

umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej przeznaczonej pod lokalizację garażu z 

dotychczasowym dzierżawcą. 

 

9) Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  wyrażenia 

zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Dąbrowa 

Chełmińska (60/35,  65/8). 

 

10) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Dąbrowa Chełmińska (92/11, 

93/23), głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że sprzedaż nieruchomości gruntowej opisanej w uchwale nastąpi w 

celu poprawienia warunków zagospodarowania przyległej nieruchomości zabudowanej, 

stanowiących własność osób fizycznych.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Dąbrowa Chełmińska 

(92/11, 93/23). 

 

11) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Dąbrowa Chełmińska (314/11, 

130/23, głos zabrali: 
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Wójt Gminy powiedział, że teren wskazany w przedmiotowej uchwale jest wpisany w 

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego jako teren z przeznaczeniem na 

urządzenia telekomunikacyjne, a w ewidencji gruntów oznaczony jako droga.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Dąbrowa Chełmińska 

(314/11, 130/23). 

 

12) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność gminy Dąbrowa Chełmińska (30/2, 31/1, 

30/1), głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że teren wskazany w przedmiotowej uchwale jest wpisany w 

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego jako teren z przeznaczeniem na 

urządzenia telekomunikacyjne, a w ewidencji gruntów oznaczony jako droga.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność gminy Dąbrowa Chełmińska 

(30/2, 31/1, 30/1). 

 

13) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

położonej na terenie gminy Dąbrowa Chełmińska (40), głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że przedmiotowa nieruchomość gmina nabędzie w celu poszerzenia 

drogi publicznej w Czemlewie.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie nieruchomości położonej na terenie gminy Dąbrowa Chełmińska (40). 

 

14) Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości położonej na terenie gminy Dąbrowa Chełmińska (11/13). 

 

15) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

położonej na terenie gminy Dąbrowa Chełmińska (54/8), głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że przedmiotową nieruchomość w Wałdowie Królewskim, 

stanowiącej własność osób fizycznych, gmina nabędzie z przeznaczeniem pod drogę.  
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Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie nieruchomości położonej na terenie gminy Dąbrowa Chełmińska (54/8). 

 

16) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości położonej na terenie gminy Dąbrowa Chełmińska (6/28),głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że przejęta działka, stanowiąca własność osoby prawnej, zapewni 

gminie polepszenie funkcjonalności sąsiednich działek.   

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonej na terenie gminy Dąbrowa Chełmińska 

(6/28). 

 

17) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości położonej na terenie gminy Dąbrowa Chełmińska (69/4), głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że przedmiotowa nieruchomość w Wałdowie Królewskim gmina 

nabędzie z przeznaczeniem pod teren komunikacji- plac manewrowy, co umożliwi uzyskanie 

służebności przechodu i przejazdu przez tereny leśne.    

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonej na terenie gminy Dąbrowa Chełmińska 

(69/4). 

 

18) W dyskusji nad projektem uchwały zmieniającym uchwałę XXV.225.2013 Rady Gminy 

Dąbrowa Chełmińska z dnia 21 marca 2013r. w sprawie przystąpienia do Kujawsko-

Pomorskiego Samorządowego Stowarzyszenia „Europa Kujaw i Pomorza’, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że w związku z rezygnacją obecnego przedstawiciela wystąpiła 

konieczność powołania innej osoby do pełnienia w/w funkcji. Zaproponował na pełnienie 

funkcji członka przedmiotowego stowarzyszenia sekretarz gminy. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniający uchwałę 

XXV.225.2013 Rady Gminy Dąbrowa Chełmińska z dnia 21 marca 2013r. w sprawie 

przystąpienia do Kujawsko-Pomorskiego Samorządowego Stowarzyszenia „Europa Kujaw i 

Pomorza’. 
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19) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyznaczenia Delegata reprezentującego 

Gminę w Kujawsko-Pomorskim Stowarzyszeniu Samorządowym „Salutarius”, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że w związku z rezygnacją obecnego Delegata  wystąpiła 

konieczność powołania innej osoby do pełnienia w/w funkcji. Zaproponował na pełnienie 

funkcji członka przedmiotowego stowarzyszenia sekretarz gminy. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyznaczenia 

Delegata reprezentującego Gminę w Kujawsko-Pomorskim Stowarzyszeniu Samorządowym 

„Salutarius”. 

 

20) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie  uchwalenia Statutu Gminy Dąbrowa 

Chełmińska, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że zmieniono zapis dotyczący działalności Komisji Rady Gminy.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  uchwalenia 

Statutu Gminy Dąbrowa Chełmińska 

 

21) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i 

wyrobów zawierających azbest z  terenu Gminy Dąbrowa Chełmińska na lata 2011-2032-

Aktualizacja”, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że programu gmina będzie mogła ubiegać się o dofinansowanie 

usuwania wyrobów zwierających azbest. Po otrzymaniu środków będzie możliwość wspierać 

mieszkańców w formie dotacji.    

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  przyjęcia 

„Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z  terenu Gminy Dąbrowa 

Chełmińska na lata 2011-2032-Aktualizacja”. 

 

22) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie dowożenia dzieci do szkół dla których 

organem prowadzącym jest gmina Dąbrowa Chełmińska, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że regulamin został zaktualizowany poprzez dodanie dodatkowych 

przestanków szkolnych na wniosek rodziców i dyrekcji szkoły.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie dowożenia dzieci 

do szkół dla  których organem prowadzącym jest gmina Dąbrowa Chełmińska. 
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23) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 

Gminy Dąbrowa Chełmińska z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2020 rok, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że przeprowadzono konsultacje podczas których nie zgłoszono uwag 

do programu.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

rocznego programu współpracy Gminy Dąbrowa Chełmińska z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2020 rok.  

 

24) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie modernizacji drogi dojazdowej do gruntów 

rolnych w 2020 r., głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że podjęcie uchwały wynika z potrzeb zgłaszanych przez rady 

sołeckie. Zostały zrealizowane zadania w zakresie modernizacji dróg określone poprzednia 

uchwał a, zatem należy ustalić kolejne zadania tego typu do wykonania w roku kolejnym. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie modernizacji 

drogi dojazdowej do gruntów rolnych w 2020 r. 

 

25) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie uznania skarg na Dyrektora Zespołu Szkół 

im. Celestyna Kamińskiego w Dąbrowie Chełmińskiej za bezzasadne, głos zabrali: 

Radny Sławomir Szydło powiedział, że dyrektor krzywdzi pracowników, zaznaczył, że w tej 

szkole pojawił się problem na większa skałę, powiedział, że powinniśmy nauczycieli 

wspierać. 

Radna Elżbieta Galant zapytała czy nadal obowiązuje zasada sześciu godzin. 

Wójt Gminy odpowiedział, że takich osób nie ma.  

Radny Marek Kuśmierek powiedział, że nauczycielki (skarżące) źle zachowywały się wobec 

uczniów, stosując nawet przemoc fizyczną.   

Radny Sławomir Szydło powiedział, że powinnyśmy podjąć działania zmierzające do 

wyjaśnienia sprawy. 
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Komisja siedmioma głosami za, jednym przeciw, jednym wstrzymującym pozytywnie  

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uznania skarg na Dyrektora Zespołu Szkół im. 

Celestyna Kamińskiego w Dąbrowie Chełmińskiej za bezzasadne. 

 

26) Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Dąbrowa Chełmińska na 2019 rok. 

 

27) Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniający uchwałę w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Chełmińska na lata 

2019-2029. 

 

Ad. 2. Komisja jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia  

 

Ad. 3. W sprawach różnych poruszono następujące kwestie: 

Wójt Gminy poinformował, o zmianach w przepisach dotyczący gospodarki odpadami. 

Zaznaczył, że samorządy podnoszą stawki. Gmina do chwili wyłonienia wykonawcy usługi w 

przetargu nie przewiduje podwyżek. Poprosił, aby uczulić mieszkańców, że punkt 

selektywnego odbioru odpadów to nie „wysypisko śmieci”, należy dokonywać segregacji 

odpadów.   

Radny Dawid Paczyński zwrócił uwagę na spad ścieżki na skrzyżowaniu ulicy Chełmińskiej z 

pogodną.  

Radny Marek Kuśmierek poinformował, że komisji Rewizyjna zaproponowała zwiększenie 

dotacji do budowy oczyszczali przydomowych do kwoty 2000,00 zł.  

Radny Ryszard Kaczor zapytał o zagospodarowanie placu na krzyżówkach w Dąbrowie 

Chełmińskiej. 

Wójt Gminy poinformował, że stojak do rowerów został zainstalowany.                 

 

Protokółowała:                         Przewodniczył: 

 

      Barbara Piórkowska    

                          Dawid Pałczyński  

                        Przewodniczący Komisji 

 


